
 ضرورت حمایت اقتصادی 
و اشتغالزایی برای مرزنشینان

اشتغالزایی  اقتصادی،  حمایت  با  باید  گفت:  جمهور  رییس 
چهره  از  کولبری  ناگوار  پدیده  مرزنشینان  برای  افزایی  مهارت  و 
مرز ها زدوده شود.به گزارش  پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری؛ 
دویست و بیست و چهارمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
روز یکشنبه به ریاست رئیس جمهور برگزار شد و در این جلسه، 
برنامه تامین کالا های اساسی، ضروری و مورد نیاز در سال ۱۴۰۰ 

مورد بررسی قرار گرفت.
در آغاز جلسه، رییس کل بانک مرکزی گزارشی از تامین ارز 
مورد نیاز کالا های اساسی در سال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ ارایه نمود 
و پس از بحث و بررسی تصمیمات لازم برای خرید اقلام مورد نیاز 

اتخاذ شد.
همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت گزارشی از تامین گندم 
استان های  در  گندم  داخلی  خرید  آمار  و   ۱۴۰۰ سال  نیاز  مورد 
مختلف ارایه نمود سپس برنامه تامین سالیانه گندم برای نیاز سال 
و تکمیل ذخایر استراتژیک پس از بحث و بررسی به تصویب رسید.
در این جلسه وزیر کشور و مسئولان ستاد مبارزه با قاچاق کالا 

نیز گزارشی از اقدامات و برنامه های این ستاد ارایه کردند.
برای  بار  زیان  و  ناپسند  امری  را  کالا  قاچاق  جمهور  رییس 
کرد:  تاکید  و  دانست  کشور  در  شفاف  و  سالم  تجارت  و  اقتصاد 
کولبری پدیده زشت و غیرقابل قبولی بوده که نه در شان کرامت 
انسانی مرزنشینان رشید ما است و نه با سیاست ها و انضباط تجاری 
کشور سازگاری دارد.آقای روحانی افزود: باید با حمایت اقتصادی، 
پدیده  این  شریف،  مرزنشینان  برای  افزایی  مهارت  و  اشتغالزایی 

ناگوار از چهره مرز های ما زدوده شود.
انضباط در  ایجاد  رییس جمهور تصریح کرد: شفاف سازی و 
سراسر چرخه تجاری کشور، از نقطه تامین تا زنجیره عرضه و نقطه 
هماهنگی  با  هدف  این  به  رسیدن  و  است  کار  این  لازمه  مصرف 
و  انتظامی  نیروی  دولت،  در  ذیربط  دستگاه های  همه  همکاری  و 

نهاد های نظارتی و قضایی امکان پذیر خواهد بود.

 محکومیت جنایات صهیونیستها 
وحمله تروریستی درافغانستان

حرمت  هتک  در  صهیونیستی  رژیم  جنایات  مجلس  رئیس 
کودکان  ویژه  به  فلسطین  مظلوم  مردم  کشتار  و  مسجدالاقصی 
این سرزمین و نیز حمله تروریستی به مدرسه سیدالشهدا )ع( در 

افغانستان را محکوم کرد.
قالیباف در آغاز جلسه علنی دیروز مجلس در سخنان کوتاهی 
گفت: سوال این است که در این همه جنایاتی که از سوی رژیم 

صهیونیستی صورت می گیرد حقوق بشر کجاست؟
وی تصریح کرد: آن ها مطمئن باشند در برابر این نسل کشی، 

امت اسلامی ایستاده و سرزمین اسلامی مقاومت می کند.
آقای قالیباف همچنین خطاب به سران کشور های مرتجع که 
به دنبال عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی هستند گفت: امت 
اسلامی و مقاومت در مقابل این جنایت ها خواهند ایستاد و پیروز 

خواهند شد.
کردن  محکوم  با  همچنین  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
در  سیدالشهدا  مدرسه  آموزان  دانش  علیه  تروریستی  حرکت 
افغانستان که موجب شهادت تعداد زیادی از کودکان این سرزمین 
عزیز  مردم  جهان،  مسلمانان  به  را  تروریستی  حادثه  این  شد 

افغانستان و خانواده های شهدا تسلیت گفت.

مجلس تفحص از دفتر کار آشنا را تصویب کرد
 ۲۱ شنبه  )سه  دیروز  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
اردیبهشت ۱۴۰۰( به تقاضای تعدادی از نمایندگان درباره تحقیق 
و  جمهوری  ریاست  استراتژیک  بررسی های  مرکز  از  تفحص  و 
فعالیت ها و عملکرد های آن و همچنین عملکرد وزارت خارجه در 

حفظ اطلاعات محرمانه کشور رأی موافق دادند.
از ۲۲۶ نماینده حاضر در صحن علنی مجلس ۱۷۹ نماینده 
به این تحقیق و تفحص رأی موافق داده و ۴ نماینده رأی مخالف 

دادند، ضمن این که یک رأی هم ممتنع بود.
احمد امیر آبادی عضو هیأت رئیسه مجلس پیش از رأی گیری 
در این باره اعلام کرد: این درخواست در قالب ۳ تحقیق و تفحص 
کمیسیون  که  این  ضمن  شد،  گذاشته  رأی  به  که  است  بوده 
پیگیری  برای  کمیته  یک  مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت 
رأی  حین  مجلس  نمایندگان  از  داد.تعدادی  خواهد  تشکشل  آن 
دادن به تقاضای تحقیق و تفحص از مرکز بررسی های استراژی های 
ریاست جمهوری و فعالیت ها و عملکرد های آن و همچنین عملکرد 
وزارت خارجه در حفظ اطلاعات محرمانه کشور شعار »مرگ بر ضد 

ولایت فقیه و مرگ بر ضد مدافع حرم« سر دادند.

نامه ۵۳ رهبر دموکرات به بایدن درباره ایران
ارسال  با  آمریکا  ایالات  دموکرات  حزب  رهبران  از  تن   ۵۳  
آمریکا درخواست کردند که  رئیس جمهور  بایدن«  از »جو  نامه ای 
را  ایران  علیه  ترامپ«  »دونالد  ریاست جمهوری  دوران  تحریم های 

بردارد کند و به برجام بازگردد.
بنا بر گزارش وبگاه »آنتی وار«، رهبران ایالتی حزب دموکرات 
در نامه ای با تأکید بر لزوم برداشته شدن تحریم های دوران ترامپ 
ترامپ  نیت  سوء  با  تحریم های  »برداشتن  نوشتند:  ایران،  علیه 
را  برجام  به  بازگشت  تقریباً  تا  کرد  ایران وضع  علیه  که مستقیماً 
غیرممکن کند، نباید به عنوان امتیازی به ایران تلقی شود بلکه باید 
به عنوان تلاشی برای احیای اعتبار آمریکا و تقویت امنیت آمریکا 

در نظر گرفته شود«.
منفی  پیامدهای  به  اشاره  با  ادامه  در  دموکرات  رهبران  این 
این  دادند:  ادامه  ایران  اسلامی  جمهوری  علیه  آمریکا  تحریم های 
محدودترین  و  ترین  سرزده  برجام  و  سرزده ترین  )برجام(،  توافق 
سازوکارهای تأیید، نظارت و بازرسی هسته ای را که تاکنون مورد 
بین المللی  آژانس  و  است  کرده  اعمال  است،  گرفته  قرار  مذاکره 
در  توافق  این  که  است  کرده  تأیید  مداوم  طور  به  اتمی  انرژی 

جلوگیری از خطر یک سلاح هسته ای ایران کارساز بوده است«.
این رهبران دموکرات سپس با اشاره به این موارد خطاب به 
بایدن تأکید کردند: »ما از شما می خواهیم که در مقابل فشارهای 
حامیان رویکرد شکست خورده ترامپ در قبال ایران تسلیم نشوید«.
طبق این گزارش، نامه فوق به سازماندهی موسسه »کوینسی« 
نوشته شده است و »باربارا لی« نماینده دموکرات ایالت کالیفرنیا 
امضاکنندگان  از  مینه سوتا  ایالت  کل  دادستان  الیسون«  »کیت  و 

اصلی این نامه بودند.

نگرانی سازمان ملل از تشدید تنش در قدس
از تشدید تنش در  را  سازمان ملل متحد نگرانی شدید خود 
ملل  ، سازمان  العالم  تلویزیونی  اعلام کرد.به گزارش شبکه  قدس 

متحد نگرانی شدید خود را از تشدید تنش در قدس اعلام کرد.
شبکه خبری العالم در خبری فوری به نقل از رویترز گزارش 
داد، دبیر کل اتحادیه عرب در بیانیه ای رژیم صهیونیستی را مسئول 

تنش اخیر و خطرناک در قدس دانست.
حمله  در  داد،  گزارش  فوری  خبری  در  العالم  خبری  شبکه 
برج  در  مسکونی  آپارتمان  یک  به  صهیونیستی  رژیم  هوایی 
»الجندی« در محله الرمال در غزه یک فلسطینی به شهادت رسید 

و هشت نفر دیگر از جمله یک کودک زخمی شدند.
در حمله هوایی رژیم صهیونیستی به یک آپارتمان مسکونی 
در محله الرمال در غزه پنج نفر از جمله یک کودک زخمی شدند.

حساب کاربری خبرگزاری یونیوز در توئیتر به نقل از رسانه های 
صهیونیستی نوشت: ”به دنبال حمله موشکی از غزه، ۳۱ زخمی به 
از  یکی  حال  که  شدند  منتقل  عسقلان  در  ”برزیلای“  بیمارستان 

آن ها وخیم است. “

سخنگوی دولت با بیان اینکه مذاکرات میان ایران و 
عربستان در سطح نمایندگان ویژه دولت بوده و تا رسیدن 
به نتیجه ادامه دارد گفت: روند این مذاکرات مثبت ارزیابی 

می شود.
آقای علی ربیعی در نشست خبری درباره اخبار اعلام 
عربستان  و  ایران  میان  گفتگو هایی  وجود  بر  مبنی  شده 
سعودی افزود: ما در طول سال های گذشته از گفتگو میان 
همسایگان از جمله عربستان سعودی حمایت و استقبال 
اختلافات  رفع  به  امیدواری  روزنه های  امروز  و  ایم  کرده 
گفت: طی سال های  دولت  است. سخنگوی  گشوده شده 
اخیر و مداخله های غیرسازنده که ناامنی های گسترده ای را 
از یمن تا سوریه موجب شده، به کدورت و سوء تفاهم میان 

کشور های منطقه منجر شده است. 
و  سوتفاهم ها  این  رفع  منظور  به  کرد:  تصریح  وی 
اختلافات، تاکنون دو دور مذاکره بین دو کشور صورت گرفته 
است. علاوه بر مسائل دو جانبه، مسائل منطقه ای هم مورد 
گفتگو قرار گرفته است، ولی فعلا تا زمانی که مذاکرات به 

نتیجه نرسیده، امکان ورود به جزییاتش را نداریم.
آقای ربیعی تاکید کرد: مصمم هستیم که به همه این 
مسائل که ملت های منطقه را آزار می دهد، رسیدگی کنیم. 
باور داریم که اکنون زمان مناسبی برای خاتمه دادن به این 
اختلافات و احیای سنت همسایگی حسنه و برادرانه است. 

حال  در  دیپلماسی  در های  افزود:  دولت  سخنگوی 
حاضر بین ما و کشور های همسایه باز است و در برخی موارد 
نشانه های مثبتی دیده می شود، اما همه طرف ها همچنان 
که  کنیم  پیدا  اطمینان  تا  دارند  نیاز  بیشتری  تلاش  به 

بازگرداندن ثبات به منطقه و ایجاد صلحی پایدار برای همه 
ملت های منطقه در مسیری که شایسته است، پیش می رود.
بخش عمده ای از اختلافات در خصوص رفع تحریم ها 

حل و فصل شده است
وی در ادامه این نشست خبری در خصوص اینکه آیا 
مذاکرات وین منجر به لغو تحریم ها یا تعلیق می شوند و اینکه 
چه جزئیاتی باقی مانده است؟ گفت: همانطور که پیش از این 
اعلام کرده ایم، تنها معیار اجرای کامل و دقیق برجام نه یک 
کلمه کمتر و نه یک کلمه بیشتر است؛ بنابراین ما انتظار 
داریم که تحریم ها به همان شکلی برداشته شوند که در متن 

برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ عنوان شده است. 

بخش  که  کنم  تایید  می توانم  افزود:  ربیعی  آقای 
عمده ای از اختلافات در خصوص رفع تحریم ها حل و فصل 
شده و همه طرف ها درباره آن توافق دارند، اما پیچیدگی های 
شرارت آمیزی که دولت ترامپ در وضع تحریم های جدید 
دشوار  آن  از  هدف  که  متفاوت  برچسب های  با  بعضاً  و 
کردن روند بازگشت آتی آمریکا به برجام بود، مذاکرات را 
در مراحلی دشوارتر کرده، اما هیچکدام از اختلافات جزئی 
باقیمانده اگر دولت آمریکا جدیت و صداقت داشته باشد، 

غلبه ناپذیر نیستند.
عضو کابینه دولت خاطر نشان کرد: امیدواریم که در 
روز ها و هفته های آینده سرانجام به این اختلاف نظر ها پایان 

بدهیم و توافق نهایی برای اجرای برجام همانند دوره پیش از 
آغاز نقض عهد آمریکا به اجرا گذاشته شود.

آیا مذاکرات  اینکه  سخنگوی دولت همچنین درباره 
امحای  برای  مجلس  الاجل  ضرب  و  خرداد  سوم  تا  وین 
به  برجام  اعضای  و  ایران  اتمی  انرژی  آژانس  دوربین های 
نتیجه می رسد؟ گفت: اولا هر گونه تصمیم و سیاستگذاری 
در این زمینه بر عهده نهاد های بالادستی است. تاریخی را که 
قانون و متعاقب آن توافق میان ایران و آژانس تعیین کرده 
همان سوم خرداد است. امیدواریم که همه طرف های برجام 
پیش از فرارسیدن آن موعد، مذاکرات جاری را برای احیای 
کامل برجام و عمل همه طرف ها به تعهدات به سرانجام 
برسانند. وی اظهار داشت: ترجیح می دهیم احتمال تحقق 
این مسئله را به آینده بسپاریم و به همه اعضای برجام توصیه 
می کنیم که همچنان برای رسیدن به توافق پیش از مهلت 

قانونی تمرکز کنند.
آقای ربیعی ادامه داد: قانون مجلس الزام آور است و تاریخ 
۲۱ مه در خصوص توافق بین ایران و آژانس، تاریخی مهم 
است. عجله ای برای به سرانجام رساندن گفتگو ها نداریم، اما از 
فرسایشی شدن آن نیز جلوگیری می کنیم و با دقت و در عین 
حال با سرعت لازم گفتگو ها را پیش می بریم؛ لذا ما نمی خواهیم 
هیچ تاریخی مانع از این شود که پیگیری دقیق سیاست ها با 
تعجیل روبرو شود.سخنگوی دولت خاطر نشان کرد: همانطور 
اظهار نظر زود است، در  برای  که پیشتر گفته شده الان 
صورتی که گفتگو ها در مسیر درست به پیش برود و چشم 
انداز روشنی هم داشته باشیم توافق محدود در مورد تاریخ 

منوط به تصمیمات در تهران است.

سخنگوی شورای نگهبان گفت: معتقدیم هرکسی توانمند است و شرایط لازم 
را در خودش می بیند، بیاید ثبت نام کند نه اینکه کسی حداقل ها را ندارد و یک روز 

هم پشت میز اداری نبوده و سابقه کیفری دارد ثبت نام کند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورای نگهبان، عباسعلی کدخدایی در سخنانی 
با اشاره به مصوبه شورای نگهبان برای ساماندهی ثبت نام ها، گفت: ما سال ها منتظر 
این بودیم تا شرایط ثبت نام ها در انتخابات ریاست جمهوری ساماندهی شود و 
همانطور که می دانید در هر دوره ای که انتخابات ریاست جمهوری برگزار می شود، 
با ثبت نام افرادی مواجهیم که فاقد توانمندی های لازم بوده و حتی فاقد شرایط 
اولیه هستند؛ از طرف دیگر، انعکاس این شکل از ثبت نام ها در شأن مردم و در 

شان نظام جمهوری اسلامی نیست.
سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه انتخابات در کشور ما مردمی است 
و مردم با شور و اشتیاق در انتخابات شرکت کرده و رای می دهند و این نوع از 
ثبت نام ها اصلا در شأن این مردم نبود، افزود: مدت ها در انتظار بودیم تا مجلس 
اصلاحات خود بر قانون انتخابات را ارائه دهد و واقعا در ادوار مختلف، مجالس 
هم اقدام قابل قبولی در این زمینه انجام ندادند و در نهایت سیاست های کلی 
انتخابات توسط مقام معظم رهبری ابلاغ شد و شورای نگهبان در جز ۵ بند ۱۰ 
از این سیاست ها، مکلف شد تا شرایط نامزد های انتخابات ریاست جمهوری را 

در حوزه های رجل سیاسی - مذهبی و مدیر - مدبر بودن، تعیین و تعریف کند.
کدخدایی تصریح کرد: ما در سال ۹۶ بعد از ابلاغ سیاست های کلی انتخابات، 
مصوبه ای داشتیم که این رجل سیاسی - مذهبی و مدیر - مدبر بودن را به صورت 
جزئی تر مشخص کردیم، از جمله اینکه داوطلب انتخابات ریاست جمهوری باید 

توانایی های جسمی، برنامه و سابقه اجرایی داشته باشد.
وی ادامه داد: شورای نگهبان که در سال ۹۶ این اقدام را انجام داد، انتظار 
داشت که مجالسی بعد از آن مصوبه روی کار آمدند، جزئیات بیشتر را با کار 
کارشناسی مشخص کرده و مسئله نحوه ثبت نام ها را اصلاح کنند؛ در این زمینه، 
مجلس فعلی مصوبه ای در این زمینه داشت، اما بعد از رفت و برگشت های متعدد 
به شورای نگهبان، نظر هیات عالی مجمع تشخیص نسبت به آن مصوبه مجلس، 

تامین نشد.
سخنگوی شورای نگهبان خاطرنشان کرد: در هفته گذشته وقتی اعضای 
شورای نگهبان دیدند که مصوبه به نتیجه نرسید، اعلام کردند ما می خواهیم 

معیار ها را برای ثبت نام انتخابات مشخص کنیم تا مسئله شفاف تر باشد.
کدخدایی با بیان اینکه اعضای شورای نگهبان مصوبه سال ۹۶ را اصلاح کرده 
و یک شرایط شکلی را فقط برای ثبت نام پیش بینی کرده اند، گفت: از جمله شرایط 
اعلام شده، سن ۴۰ سال تا ۷۵ سال، مدرک تحصیلی ارشد و سابقه ۴ سال کار 

در پست های کلان است که این مسئله به عنوان یک مصوبه ی الزام آور برای وزیر 
محترم کشور ارسال شد و ایشان هم اعلام کرد که رئیس جمهور و معاونت حقوقی 
نظراتی دارند و ما اعلام کردیم که اشکالی ندارد، ولی مصوبه ما را باید اجرا کنیم و 

تایید صلاحیت ها طبق قانون اساسی بر عهده شورای نگهبان است.
ممنوعیت زا  و  محدودیت زا  نگاه  هیچ  نگهبان  داشت: شورای  اظهار  وی 
ایجاد  دنبال  نگهبان  شورای  که  شد  مطرح  رسانه ها  در  متاسفانه  این  ندارد 
ممنوعیت خاصی هست؛ اصلا همچین فرضی نبود و شورای نگهبان چنین 
نگاهی نداشت. ما اتفاقا معتقدیم هرکسی توانمند است و شرایط لازم را در 
خودش می بیند، بیاید ثبت نام کند نه اینکه کسی حداقل ها را ندارد و یک روز 
هم پشت میز اداری نبوده و سابقه کیفری دارد ثبت نام کند. ما از افرادی که 
می توانند مدیریت کلان کشور را بر عهده بگیرند و سکانداری اجرایی کشور را 

در دست بگیرند حتما می خواهیم تا حضور پیدا کرده و ثبت نام کنند.
سخنگوی شورای نگهبان افزود: این نکته هم مهم است که ما مسئول اقدامات 
رییس جمهوری و بخش های مختلف نیستم و آقایان هم طبق تشخیص خودشان 
اقداماتی را انجام می دهند. اینجا یک خلط مبحثی ایجاد شده و می گویند که قانون 
گذاری شده است که این طور نیست. ما همیشه با دوستان وزارت کشور توافقاتی 
را داریم و تصمیماتی را داریم از باب نظارت موثر خودمان مطابق اصل ۹۹ قانون 

اساسی که نظراتمان را در باب نظارت به وزارت کشور برای اجرا اعلام می کنیم.
کدخدایی تصریح کرد: مثلا در دوره گذشته اعضای شورای نگهبان اعلام 
کردند که رای گیری صرفا تا ساعت ۱۲ شب باید باشد چرا که اگر از ساعت 
۱۲ بگذرد یک روز دیگر حساب میشود و طبق قانون باید انتخابات در یک روز 
برگزار شود. این تصمیم گرفته و به وزارت کشور اعلام شد و وزارت کشور نیز به 

آن عمل کرد.
وی با اشاره به نامه رییس جمهوری درباره عدم اجرای این مصوبه گفت: این 
تصمیم لازم الاجرا بود و متاسفانه دیدیم که در نامه رئیس جمهوری گفته شده 
شورای نگهبان حق قانون گذاری ندارد، ولی اصلا قانون گذاری اتفاق نیفتاده است؛ 
یک مبحث الزام آور هست که شورای نگهبان می گوید که کسانی که می آیند باید 
شرایط شکلی داشته باشند برای ثبت نام و این یعنی شورای نگهبان بتواند در امر 
صلاحیت ها کار رو خودش انجام بدهد و حقی از کسی ضایع نشود. اینکه هزاران 
نفر می آیند در وزارت کشور برای ثبت نام با آن وضعیت آشفته که همکاران شما 
در صدا و سیما نیز بخشی هایی از آن را به تصویر می کشند که واقعا در شان مردم 

ما نیست.
سخنگوی شورای نگهبان تاکید کرد: چه بسا با این حجم و کیفیت از ثبت 
نام ها، افراد توانمند به این دلایل اصلا ثبت نام کنند. پس ما اینجا در مقام دفاع 

هستیم از افراد صالح و افراد شایسته و توانمند، و یک نظری را شورای نگهبان اعلام 
کرده به وزارت کشور و آن ها موظف هستند این نظر رو اجرا کنند. این نکته هم 
مهم است که مصوبات الزام آور، الزاما قانون نیست که این مصوبات هم در دولت 
و هم در مجمع تشخیص هست. این مصوبه هم در واقع مصوبه ای است برای 

ساماندهی ثبت نام هاست.
وی افزود: به نظر من دوستان دولت و وزارت کشور مقداری بی انصافی کردند 
و قضاوت عجولانه ای توسط برخی افراد شده است. ما تلاش مان این بود که مصوبه 
مجلس به سامان رسیده و نهایی شود و مطمئن هستم اگر مصوبه مجلس هم 
نهایی می شد همین موضع گیری های عجولانه و غیرمنصفانه نسبت به مجلس 
و شورای نگهبان هم انجام می شد. این مصوبه تقریبا همان مصوبه مجلس است 
و زمانی که دیگر از اجرایی شدن مصوبه مجلس ناامید شدیم، همان روز تصمیم 
گرفتیم از باب نظارت موثر شورای نگهبان، همان موارد را به وزارت کشور اعلام 

کنیم.
سخنگوی شورای نگهبان در ادامه عنوان کرد: نکته دیگر اینکه، خیلی 
خنده دار است که شورای نگهبان تصمیم گیری خود را منوط به آمدن یا 
نیامدن یک یا دو فرد کند، اگر معیار سن ملاک است، این مصوبه برای یک 
انتخابات تصویب نشده است و اگر فردی که در این دور سنش اجازه حضور 
در انتخابات را نمی دهد، دور بعدی می تواند در انتخابات ثبت نام کند، پس 

شورای نگهبان برای نیامدن افراد این مصوبه را تصویب نکرده است.
کدخدایی افزود: در میان گروه های سیاسی، افراد متعددی هستند که با 
همین مصوبه می توانند در انتخابات ثبت نام کنند، اگر شورای نگهبان خدایی 
ناکرده قصدی داشت که مانع این افراد شود، طوری مصوبه را می نوشت که هیچ 
کدام از این افراد نتوانند ثبت نام کنند، نه اینکه مثلا برای یک نفر ممانعت ایجاد 

کند. این مصوبه اصلا مصداقی نیست و تعیین ملاک ها و شرایط است.
وی تصریح کرد: جشنواره ثبت نام ها هم که در جلوی وزارت کشو اتفاق 
می افتد و خبرگزاری های خارجی هم می آمدند و هجمه هایی علیه شورای نگهبان 
ناچاریم قانون را رعایت کنیم و برای اجرای قانون هم  را مطرح می کردند. ما 

هزینه های آن را می پردازیم و از اجرای قانون کوتاه نمی آییم.
سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه این شورا براساس شرایطی که اعلام 
کرده، فقط کسانی را به عنوان ثبت نام کننده می شناسد که این شرایط را داشته 
باشد، خاطرنشان کرد: بحث استثنا هم که در مصوبه آمده است این است که که 
اگر بر فرض محال و نادر، یک شخصی نزدیک ۴۰ سال باشد، ولی سایر شرایط را 
داشته باشد و اعتراضی کند، شورای نگهبان به صورت جمعی آن اعتراض را بررسی 

می کند و نظر می دهد.

رییس ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در مراسم رونمایی از محصول تولید انبوه 
شده واکسن ایرانی کرونا گفت: ماهانه ۳۰ میلیون دز واکسن تا شهریور سال جاری 

تولید خواهد شد.
محمد مخبر،  رئیس ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در خصوص اولین رونمایی 
از تولید واکسن کوو ایران برکت گفت: ما به مردم قول داده بودیم که در اردیبشهت 
ماه یک میلیون دز واکسن تحویل وزارت بهداشت و درمان  بدهیم  که موفق شدیم 

اولین محموله آن را که  ۳۰۰ هزار دز است را تحویل بدهیم. 
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام )ره( بابیان اینکه این دو خط ظرفیت تولید 
سی میلیون دز واکسن در ماه تا پایان شهریور ماه امسال را پیدا می کند گفت: 
در اردیبهشت یک میلیون  دز و در خرداد ماه بین سه تا چهار میلیون دز و در 
تیرماه  ۱۲ میلیون دز و در مرداد به ۲۰ میلیون دز خواهد رسید و در شهریور نیز 
قادر خواهیم بود ۳۰ میلیون دز تحویل بدهیم.مخبر گفت: از مسیرهای دیگر تولید 
واکسن دنبال می کردیم  از قبیل دی ان ای، فایزر که خداروشکر  همه این ها به 

مرحله تست انسانی رسیده و تولیدشان در ستاد ایجاد شده است.
او در خصوص آزمایش های بالینی که تا کنون انجام شده افزود: نتایج این کار 
تقریبا ۱۰۰ در صد مثبت بوده و تا امروز در فاز یک و دو ۱۰۰ درصد تاثیر  داشته  

و امیدواریم در فاز۳  تاثیر صد در صدی بگذارد.
واکسن کوو ایران برکت تا کنون عارضه ای نداشته است

مینو محرز، محقق اصلی پروژه و مسئول تیم نظارت بر فاز مطالعات بالینی 
واکسن کووایران برکت گفت کارآزمایی بالینی این واکسن تا کنون عوارض جدی 
نداشته است و به طور کلی واکسن های ضعیف شده، معمولا عارضه  محدودی دارند 
و کم عارضه محسوب می شوند و حتی اگر عوارضی هم داشته باشند، معمولی و از 

نوع درجه یک شناخته شده است.
محرز افزود این روزها که با جهش های مختلف ویروس کرونا مواجهیم واکسن 
های تولید شده به روش ویروس کشته شده تاثیر بهتر و بیشتری در افزایش ایمنی 
بدن دارند.او ادامه داد البته با وجودی که خیلی در مورد ویروس های جهش یافته 
و اثر واکسن، مقاله کار نشده، اما واقعیت این است که هر چه ویروس های جهش 
یافته بیشتر شود، مقاومتشان در برابر واکسن بیشتر می شود، بنابراین با واکسن و 

یا بدون واکسن باید پروتکل های بهداشتی رعایت شود.
ایجاد ظرفیت تولید ۱۹۷ میلیون دوز واکسن کرونا در کشور

معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در این مراسم گفت: ظرفیت 
تولید ۱۹۷ میلیون دوز واکسن کرونا تا فروردین سال آینده در کشور ایجاد شده 

است.
وی اضافه کرد: در شرایطی که بیش از ۱۰۰ سال بود که در کشور توفیقی 
در بخش واکسن سازی نداشتیم، کرونا در کنار تمام مشکلاتی که برای کشور و 
مردم ایجاد کرد، در یک شرایط نابرابر و تحریم توانستیم خودمان را به جمع چهار 

تا پنج کشور برتر دنیا برسانیم.
رییس سازمان غذا و دارو گفت: به این منظور تا فروردین سال آینده در کف 
تولید تنها توسط پنج شرکت در کشور برآوردمان این است که ظرفیت تولید ۱۹۷ 
میلیون دوز واکسن کرونا را در کشور ایجاد کنیم که موفقیت بسیار بزرگ و در 

واقع می توان گفت که معجزه گونه است.
وی ادامه داد: همچنین در کنار واکسن امروز می توانیم صادر کننده تمام 
اقلام مرتبط با ویروس کرونا باشیم که این موفقیت با تکیه بر توان خودمان به 

دست آمده است.
معاون وزیر بهداشت در ادامه با بیان اینکه ۱۶ برنامه توسط ۱۲ شرکت در 
کشور در زمینه واکسن در حال اجرا است خاطر نشان کرد: به زودی در زمینه 

تولید واکسن در دنیا جزء کشورهای برتر خواهیم شد.
شانه ساز در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه رشد امروز ۸۸ 
درصد بازار دارویی کشور در اختیار تولیدات داخلی است افزود: در سال ۹۷ یک 
چهارم بازار ما در اختیار واردات و ۷۵ درصد در اختیار تولید بود که امروز این 

رقم در زمینه تولیدات داخلی به ۸۸ درصد و واردات به ۱۲ درصد رسیده است.
وی ادامه داد: همچنین از ۹۷ نسبت به سال ۹۲ حدود ۲۱ درصد کاهش 
واردات در بخش دارویی داشته ایم که حدود ۲۹ درصد ارزبری را در این بخش 

موفق شدیم که کاهش دهیم.

ادامه از صفحه اول
دزد منهول ها منم .من یک سارق صفر کیلومترم. من همان سارق »بار 
اولي« هستم که در این سال هاي فقر خودم را کنترل کردم و به جاي دزدي 
به هر در ودیواري زدم اما شغلي پیدا نکردم. من پاک پاکم و هیچ سوء سابقه 
ای ندارم . من دزد »بار اولی« هستم و ناچار شدم در روز روشن دزدی کنم. 
به تازگي رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ گفته است« در ماههاي اخیر بیش 
از ۵۰ درصد دستگیرشدگان در حوزه سرقت برای بار اول مرتکب جرم شده 
بودند و این نشان می دهد که این اتفاقات بی تاثیر از شرایط روز نیست.«جناب 
پلیس درست مي گوید. حال وروز جامعه خوب نیست وریشه هاي فقر با جرم 

در هم آمیخته است.
دزد منهول ها منم؛ از شما خواهش مي کنم؛ من را اگر مي خواهید دستگیر 
کنید، این کار را سریع تر انجام دهید. حاضرم بر اساس قانون به شدیدترین حالت 
ممکن تنبیه شوم؛ اما خواهش مي کنم به سراغ ریشه وعلت اصلي مشکل هم 

بروید.
بنظر می رسد ریشه اصلي مشکل در جایي گم شده است و این نیست که 
شما مصاحبه مي کنید... » علت اصلی دزدیده شدن این درپوش ها امکان بازیافت 
و فروش  آن ها به عنوان ضایعات است.برای حل این مشکل در سال های اخیر تلاش 
شده که دریچه های منهول را با مواد غیرفلزی بسازند و در همین ارتباط جمعی از 

فارغ التحصیلان دانشگاه صنعتی شریف ترغیب شده اند ۷ سال زمان صرف تحقیق 
برای ساخت ماده ی جایگزین چدن کنند.«

هم زمان با تحقیق براي ساخت منهول جدید،یک تحقیق واقعي هم انجام 
شود چرا دامنه فقر در سالهاي گذشته در ایران بزرگ تر شده است. تحقیق شود 
چرا بر اساس آمار رسمي، ماهانه کمتر از ۱۰ میلیون تومان برای یک خانوار ۴ نفره 
با توجه به کاهش ارزش پول ملی و قدرت خرید مردم، زیر خط فقر محسوب می 
شود و از آنجایی که بیش از ۷۰ درصد سرپرست خانوارها در کشور درآمد ماهانه 
میانگین ۳ تا ۵ میلیون تومان دارند، با این تفاسیر مشخص می شود که خیل 

عظیمی از جمعیت کشور فقیر بوده و یا به زیر خط فقر رفته اند.

سخنگوی دولت: روند مذاکرات تهران - ریاض مثبت است

کدخدایی: مصوبه ما مصداقی نیست، دولت بی انصافی کرد

رونمایی از نخستین محصول تولید انبوه واکسن »کوو ایران برکت«

دزد منهول ها منم!

خبر2روزنامه اخبار صنعت  چهارشنبه 22 اردیبهشت۱400     شماره  ۱64۹ اخبار

همکاری 
اطلاعات سپاه و 
وزارت اطلاعات 
در پرونده فایل 
صوتی ظریف

وزارت  همکاری  از  قضائیه  قوه  سخنگوی 
پرونده  در  سپاه  اطلاعات  سازمان  و  اطلاعات 
وزیر  ظریف  جواد  محمد  صوتی  فایل  افشای 

خارجه خبر داد. 
تحولات  درباره  اسماعیلی  غلامحسین 
ارتباط  این  »در  گفت:  پرونده  این  در  داده  رخ 
انقلاب تهران  پرونده ای در دادسرای عمومی و 
مرجع  از  تخصصی  تیم  و  است  شده  تشکیل 
قضائی، وزارت اطلاعات و سازمان اطلاعات سپاه 
بخشی  دارند.  عهده  بر  را  پرونده  این  پیگیری 
به  امور  از  بخشی  و  اطلاعات  وزارت  به  ازامور 
سازمان اطلاعات سپاه واگذار شده است، برخی 
از افراد ممنوع الخروج شده اند و ۲۰ نفر که در 

این فرآیند ایفای نقش داشتند احضار شدند و 
تحقیقات خوبی در این زمینه انجام شده است.«

این رابطه  از این حسن روحانی در  پیش 
به وزارت اطلاعات دستور پیگیری داده  و تاکید 

کرده بود که هیچ رحمی در این باره نکند. 
برنامه  جریان  در  ظریف  صوتی  فایل 
تحقیقات  مرکز  برای  که  دولت«  »آنسوی 
استراتژیک ریاست جمهوری تهیه شده بود اما 
چندی پیش به صورت نامعلومی به دست رسانه 
های خارج از کشور رسید و زلزله ای به پا کرد. 

اخیرا شایعه شده است که یکی از عوامل 
بازداشت  رابطه  این  در  دولت«  »آنسوی  برنامه 
شده است اما امروزی علی ربیعی در این رابطه 

گفت: »متاسفانه برخی غیرمسئولانه به شایعاتی 
دامن می زنند که ریشه در واقعیت ندارد و نتیجه 
ای جز آلوده شدن عاملان این خبرپراکنی های 

نادرست به گناه تهمت و افترا ندارد.«
این  مسئول  با  گذشته  »روز  افزود:  او 
پرونده در وزارت اطلاعات صحبت کردم. چنین 
موضوعی را قویا تکذیب کردند.«سخنگوی دولت 
گفت: »وزارت اطلاعات در حال بررسی تمامی 
سناریوهاست و اگر فرد یا هر مقامی اطلاعاتی 
در این زمینه دارد موظف است آن را در اختیار 
وزارت اطلاعات به عنوان مسئول پیگیری این 
جلسه  »چند  کرد  تاکید  دهد.«او  قرار  پرونده 
قبل دلسوزانه هشدار دادم که همگان به دنبال 

جواد  نباشیم.«محمد  جدید  سازی  جاسوس 
ظریف در روزهای اخیر زیر فشار سنگینی قرار 
نمایندگان  تند  با حملات  یکشنبه  روز  و  دارد 
ظریف  شد.  رو  روبه  مجلس  علنی  صحن  در 
روز دو روز پیش نیز به کمیسیون امنیت ملی 
رفت و به نمایندگان درباره سخنانش در فایل 
صوتی جنجالی پاسخ داد. دیروز ذوالنوری رییس 
حضور  درباره  مجلس  ملی  امنیت  کمیسیون 
برخورد  محکم  ظریف  با  »آنقدر  گفت:  ظریف 
بودیم سکته کند!«در همین  نگران  کردیم که 
حال دیروز دو طرح تحقیق و تفحص از مرکز 
تحقیقات استراتژیک ریاست جمهوری و وزارت 

خارجه در این رابطه به تصویب رسید.


